
 
 

Αθήνα, 19 Μαΐου 2025  

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
Υπουργό Δικαιοσύνης 
Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

Θέμα: «Μέγα σκάνδαλο διασπάθισης κοινοτικών κονδυλίων μέσω 

ΟΠΕΚΕΠΕ – Ευθύνες, έλεγχοι και διαφάνεια» 

Σύμφωνα με επίσημη ανακοίνωση της Ευρωπαϊκής Εισαγγελίας (EPPO) και 

δημοσιεύματα του Τύπου, ασκήθηκαν περίπου 100 ποινικές διώξεις σε πρόσωπα 

που φέρονται να εμπλέκονται σε ένα εκτεταμένο κύκλωμα απάτης με κοινοτικά 

κονδύλια αγροτικών επιδοτήσεων. Η ζημία προς τα οικονομικά συμφέροντα της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης υπολογίζεται σε πάνω από 2,9 εκατομμύρια ευρώ, ενώ το 

80% των παράνομων ενισχύσεων εντοπίζεται στην Κρήτη. 

Η απάτη φαίνεται να συντελέστηκε μέσω παραπλανητικών δηλώσεων και 

πλαστών δικαιολογητικών, με τη συμμετοχή ή την αδράνεια στελεχών του 

ΟΠΕΚΕΠΕ, γεγονός που καταδεικνύει σοβαρές αδυναμίες στους μηχανισμούς 

εποπτείας και ελέγχου. 

Η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία προχώρησε σε αιφνιδιαστικούς ελέγχους και 

κατασχέσεις εγγράφων και ψηφιακών δεδομένων από τα γραφεία του ΟΠΕΚΕΠΕ 

σε Αθήνα και Κρήτη, καταδεικνύοντας την έλλειψη πρόληψης, τη διοικητική 

ανεπάρκεια αλλά και τη θεσμική ατιμωρησία στην Ελλάδα όσον αφορά την 

προστασία των κοινοτικών κονδυλίων. 

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Έχει διαταχθεί διοικητικός ή πειθαρχικός έλεγχος για τη διερεύνηση της 

εμπλοκής στελεχών ή υπαλλήλων του ΟΠΕΚΕΠΕ στο συγκεκριμένο 

σκάνδαλο; 

2. Υπάρχει προγραμματισμός για την αναδιάρθρωση και αυστηροποίηση των 

μηχανισμών ελέγχου στην κατανομή και παρακολούθηση των αγροτικών 

επιδοτήσεων; 

3. Πώς προτίθεται η Κυβέρνηση να διασφαλίσει την πλήρη επιστροφή των 

καταχρηστικά εισπραχθέντων ποσών στα ευρωπαϊκά ταμεία και την 

απόδοση ευθυνών στους υπεύθυνους; 

4. Έχει υπάρξει μέχρι σήμερα συνεργασία του ελληνικού Δημοσίου με την 

Ευρωπαϊκή Εισαγγελία (EPPO) στο πλαίσιο αυτής της υπόθεσης και αν 

ναι, ποια είναι τα αποτελέσματα; 

5. Προτίθεστε να δημοσιοποιήσετε τον αριθμό των επιδοτούμενων με 

εμπλοκή στην υπόθεση, τις επωνυμίες των επιχειρήσεων/φυσικών 

προσώπων, και να προχωρήσετε στη διαγραφή τους από τα μητρώα 

επιδοτήσεων; 

6. Ποιοι πολιτικοί ή διοικητικοί προϊστάμενοι είχαν την 

εποπτεία του ΟΠΕΚΕΠΕ την περίοδο 2020–2022 και 

έχουν ζητηθεί εξηγήσεις ή αναζητηθεί ευθύνες; 
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